

目 錄

中華民國一〇三年四月

台灣昆蟲 第三十四卷 第一期

研究報告

- 1 不同土壤質地及深度對格氏突闊小蜂寄生東方果實蠅之影響
吳怡慧 黃勝泉 章加寶 莊益源
- 11 臺東地區爲害番荔枝葉蟬種類調查及殺蟬劑對神澤氏葉蟬之藥效測試 許育慈
- 21 台灣塑膠布設施溫網室番茄利用蜜蜂與熊蜂之授粉研究 宋一鑫 江敬皓
- 33 墾丁國家公園與西拉雅國家風景區紋胸黑翅螢 (鞘翅目：螢科) 成蟲發生期與雄蟲發光行爲 鄭明倫 陳燦榮 邱俊豪 黃文伯

科學短訊

- 49 不同粒徑之碳酸鈣粒子對桃蚜 (*Myzus persicae*) 的防治效果評估
劉孜勤 王祥全 華國勛 許如君
- 55 雌性大和田氏狹胸菊虎之形態描述 (鞘翅目：菊虎科) 蕭 昀

Contents

April 2014

Formosan Entomologist Volume 34 No.1

Research Reports

- 1 The Effect of Soil Texture and Depth on the Parasitism by *Dirhinus giffardii* Silvestri (Hymenoptera: Chalcididae) on the Oriental Fruit Fly
Yi-Hui Wu, Sheng-Chuan Huang, Chia-Pao Chang, and Yi-Yuan Chuang
- 11 Investigation of Spider Mites *Annona* spp. in Taitung and the Toxicity of Acaricides to *Tetranychus kanzawai* (Tetranychidae: Acari) **Yu-Tzu Hsu**
- 21 Study of Honeybee and Bumblebee Pollination for Screen-house Tomatoes in Taiwan **I-Hsin Sung, and Ching-Hao Chiang**
- 33 Adult Season and Flash Behavior of *Luciola filiformis* Olivier (Coleoptera: Lampyridae) in Southern Taiwan
Ming-Luen Jeng, Tsan-Rong Chen, Jun-Hao Chiu, and Wenbe Hwang

Scientific Note

- 49 The Efficiency of Calcium Carbonate Particles with Different Grain Sizes for Controlling Peach Aphid (*Myzus persicae*)
Tzu-Chin Liu, Hsiang-Chuan Wang, Kuo-Hsun Hua, and Ju-Chun Hsu
- 55 A Description of the Female of *Stenothemus owadai* (Coleoptera: Cantharidae)
Yun Hsiao